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Protokół Nr XXVI/13 
 

              z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 31. stycznia 2013 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 
Obrady trwały od godz. 9.10 do godz. 14.45. 
W sesji, zgodnie z załączonymi listami obecności, uczestniczyło 15 radnych, sołtysi 
oraz: 
- Pani Jolanta Stachowicz – wójt gminy, 
- Pan Piotr Bębas – sekretarz gminy, 
- Pani Maria Małasińska – podinsp.ds. księgowości budżetowej, 
-Pan Zbigniew Klepacz – kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury, 
- Pan Mariusz Grunt – prawnik. 
             Przed rozpoczęciem obrad pani Beata Doktór - doradca zawodowy 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Busku-Zdroju - zapoznała uczestników 
sesji z ofertą projektu „Nowy Zawód – Nowy Start” na rok 2013, współfinansowanego 
przez Unię Europejską w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego, skierowanego 
do osób niepełnosprawnych oraz osób długo pozostających bez pracy (szczegóły 
projektu – w załączeniu).  
Po prelekcji i obejrzeniu filmu odpowiadała na pytania zadawane przez uczestników 
sesji. Radni i sołtysi pytali głównie o to, kto może wziąć udział w kursach 
zawodowych i wyjazdach szkoleniowych.  
Na zakończenie wystosowała apel do radnych i sołtysów o rozpropagowanie idei 
projektu w swoich środowiskach. 
           Po prezentacji – pan Piotr Terlecki – przewodniczący Rady Gminy dokonał 
otwarcia XXVI sesji. Powitał wszystkich uczestników obrad, stwierdził kworum 
wystarczające do podejmowania prawomocnych uchwał (w sesji uczestniczyło 15 
radnych, co stanowi 100%  składu osobowego rady), po czym odczytał niżej 
proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gnojno 

na lata 2013-2030. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gnojno na 2013 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu konsolidacyjnego. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu 

bankowego z przeznaczeniem na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów oraz 
sfinansowanie planowanego deficytu budżetu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki             
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
na rok 2013. 

9. Interpelacje radnych. 
10. Zapytania i wolne wnioski. 
11. Zakończenie sesji. 

Po odczytaniu proponowanego porządku obrad przewodniczący przytoczył  
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treść pisma podpisanego przez 6 radnych, którzy wnoszą o uchylenie uchwały nr 
XXIV/161/12 Rady Gminy Gnojno z dnia 30. listopada 2012 r. w sprawie podziału 
gminy Gnojno na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz 
siedzib obwodowych komisji wyborczych i o ponowne głosowanie nad przedmiotową 
uchwałą w wersji, zgodnie z którą sołectwa: Grabki – Małe i Ruda były 
przyporządkowane do obwodu głosowania nr 3 z siedzibą w Szkole Podstawowej       
w Raczycach (pismo – w załączeniu). 
         Wyjaśnień na ww. temat udzielił sekretarz gminy – pan Piotr Bębas. Stwierdził 
m.in. że, zgodnie z opinią  Delegatury Krajowego Biura Wyborczego w Kielcach, nie 
jest możliwe procedowanie takiej uchwały. Kodeks wyborczy dopuszcza określone 
przypadki, w których rada gminy może ponownie głosować nad uchwałą. Jest to albo 
zmiana granic gminy, albo zmiana liczby ludności w obwodach. Jeżeli mimo tego rada 
podejmie przedmiotową uchwałę, zostanie ona uchylona przez nadzór wojewody lub 
komisarza wyborczego. 
Pan sekretarz dodał że, w związku z powyższym, należałoby w dniu dzisiejszym 
odstąpić od procedowania nad wymienioną uchwałą w celu zasięgnięcia opinii 
Państwowej Komisji Wyborczej. 
          Pan prawnik doprecyzował, że w takiej sytuacji jest możliwa reasumpcja 
uchwały. 
          Z uwagi na zaistniałe okoliczności radny Kazimierz Banasik, będący autorem 
wniosku, zwrócił się do Wysokiej Rady z prośbą o niewprowadzanie punktu do 
porządku obrad i przesunięcie w czasie podjęcia uchwały, aż do otrzymania 
odpowiedzi z PKW.  
          Radna Maria Woźniak skonstatowała, że w jej mniemaniu uchwała została 
podjęta w ostatnim możliwym terminie, kiedy radni nie mieli takiej wiedzy, jaką mają 
dzisiaj. Podkreśliła, że już wtedy powinni być dokładnie poinformowani o wszelkich 
aspektach i prawnych obwarowaniach, aby się zastanowić i nie podejmować decyzji 
pochopnie. Dodała jeszcze, że po tym co usłyszała od pana sekretarza wątpi czy się 
uda zmienić uchwałę. 
           Pan przewodniczący oznajmił, że uchwała została podjęta a na jej ewentualną 
zmianę trzeba poczekać. 
           Radny Stanisław Wcisło dodał, że wobec powyższego nasuwa się tylko jeden 
wniosek - nigdy nie należy odkładać ważnych spraw na ostatnią chwilę. 
           Pan przewodniczący zripostował, że sesja rady to nie jest kółko zainteresowań  
i każdy uczestnicząc w obradach powinien być świadomy tego, nad czym głosuje.  
          Radny Stanisław Wcisło w odpowiedzi stwierdził, że jemu chodzi o to, aby 
sprawy bardzo ważne przedkładać z odpowiednim wyprzedzeniem, żeby był czas na 
zastanowienie i ewentualne korekty. 
          Pan przewodniczący oświadczył, że losy spornej uchwały byłyby zgoła inne, 
gdyby w sesji uczestniczyli radni z tamtego okręgu wyborczego.    
          Po tym stwierdzeniu radny Jerzy Gierczak w ogóle zakwestionował sens 
łączenia w jeden okręg wyborczy sołectw: Grabki – Małe i Ruda.  
          Kontynuując obrady przewodniczący wniósł o wprowadzenie po punkcie 8 
punktu 9 w brzmieniu: „podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 
ekwiwalentu dla członków ochotniczych straży pożarnych”. 
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„Za” powyższą zmianą głosowało 15 radnych (w wyniku głosowania zmianie uległa 
numeracja punktów). 
Następnie pan przewodniczący poddał pod głosowanie całościowy porządek obrad, 
„za” którym głosowało 15 radnych. 
 
Do punktu 2-go. 
 
          Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
          Ponieważ nie było uwag do treści protokołów: Nr XXIV/12 z dnia 30.listopada 
2012 roku i Nr XXV/12 z dnia 18.grudnia 2012 r. – przewodniczący obrad poddał 
wymienione protokoły pod głosowanie.„Za” przyjęciem protokołów głosowało 15 
radnych. 
 
Do punktu 3-go. 
 
           Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
           Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami, stanowiące załącznik 
do protokołu, odczytała pani Jolanta Stachowicz – wójt gminy. 
Po odczytaniu sprawozdania - przewodniczący ogłosił 15-minutową przerwę               
w obradach.  
 
Do punktu 4-go. 
 
           Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gnojno 
na lata 2013-2030. 
           Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie odczytała pani Maria Małasińska – 
podinspektor ds. księgowości budżetowej. 
           Potem radna Maria Woźniak zapytała, czy kwota w wysokości 370.872,00 zł 
wymieniona w zał. Nr 1 (str. 5 – kolumna 7a) dotyczy spłaty kapitału i odsetek. 
           Pani podinspektor w odpowiedzi stwierdziła, że jest to kwota stanowiąca raty 
kapitałowe kredytu zaciągniętego w roku 2012, który nie zostanie wchłonięty przez 
kredyt konsolidacyjny, i w roku 2013 – bez odsetek, które są wyszczególnione           
w wydatkach bieżących. 
           W związku z brakiem dalszych pytań – przewodniczący obrad poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0 
(radny Stanisław Wcisło był nieobecny na sali obrad i nie brał udziału w głosowaniu). 
Uchwała Nr XXVI/172/13 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu).  
 
Do punktu 5-go. 
 
           Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gnojno na 2013 rok. 
           Analogicznie, jak w punkcie czwartym – z projektem uchwały w wyżej 
wymienionej sprawie zapoznała zebranych pani podinspektor. 
           Zgodnie z sugestią radnego Stanisława Wesołowskiego – przewodniczącego 
Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – pani Maria Małasińska dla zachowania 
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chronologii wynikającej z § 8 uchwały Nr XXXIX/178/10 Rady Gminy Gnojno z dnia 
28 stycznia 2010 r. odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach         
o projekcie uchwały budżetowej Gminy Gnojno na 2013 rok.  
Z odczytanej opinii wynika, że II Skład Orzekający RIO w Kielcach postanowił 
zaopiniować pozytywnie projekt uchwały budżetowej (kserokopia Uchwały Nr 
2017/2012 z dnia 10 grudnia 2012 r. stanowi załącznik do protokołu). 
           Kontynuując – przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów Rady 
Gminy Gnojno – radny Stanisław Wesołowski zapoznał zebranych z treścią protokołu 
Nr 12/13 z posiedzenia, odbytego w dniu 25. stycznia 2013 r. (kserokopia protokołu – 
w załączeniu). 
          W następnej kolejności pani Maria Małasińska odczytała w części załącznik Nr 
4 do uchwały pn.: „Zadania inwestycyjne roczne w 2013 roku” (na wniosek radnego 
Stanisława Wcisło czytanie załącznika zostanie dokończone po tym, jak wszyscy 
sołtysi otrzymają jego kserokopię). 
Dyskusja: 
- Radna Maria Woźniak – w roku bieżącym na modernizację oczyszczalni ścieków     
w Gnojnie zaplanowano kwotę 70.000,00 zł. Z powziętej przeze mnie informacji 
wynika, że oczyszczalnia jest wykorzystana w 30%. Wydatek, który poniesiemy jest 
jak najbardziej zasadny i potrzebny. Tylko czy pani wójt ma jakąś wizję 
skanalizowania miejscowości Gnojno i innych miejscowości na terenie gminy             
w kontekście zaplanowanych do poniesienia wydatków? 
- Wójt gminy – podczas spotkania z radnymi w dniu 16. stycznia b.r. autorzy projektu 
przedstawili dwa warianty rozwiązania gospodarki ściekowej na terenie gminy 
Gnojno. W celu podjęcia ostatecznej decyzji w formie uchwały, która będzie podstawą 
do aplikowania o środki zewnętrzne na realizację tego projektu, ten temat będzie 
omówiony w sposób szczegółowy na najbliższej sesji rady. 
- Radna Maria Woźniak – zgodnie z zał. Nr 4 koszt przebudowy budynku OSP            
w Gnojnie wraz z zagospodarowaniem terenu wokół budynku celem utworzenia 
punktu informacji turystycznej i świetlicy wiejskiej wynosi 454.023,00 zł. Ze 
sprawozdania odczytanego przez panią wójt wynika, że przetarg wygrała firma, która 
wykona zadanie za kwotę 319.917,50 zł. W związku z tym na najbliższej sesji rady 
należy dokonać zmian w budżecie. Moje pytanie brzmi: jak oszczędności poczynione 
z tego tytułu mają się do wysokości wkładu własnego. 
- Wójt gminy – 63% zadania stanowić będą środki zewnętrzne pozyskane z LGR, 
natomiast 37% - środki własne. 
- Radna Maria Woźniak – mnie chodzi o udział kwotowy gminy w tym 
przedsięwzięciu. 
- Wójt gminy – nic jeszcze nie jest postanowione, ponieważ trwa weryfikacja 
złożonych ofert. 
- Radna Maria Woźniak – z tego, co mi wiadomo inwestycja ma być zakończona do  
31.lipca 2013 roku. Czyli reasumując - czy od 1. sierpnia zacznie działać punkt 
informacji turystycznej i świetlica wiejska, generując określone koszty? 
- Wójt gminy – po zakończeniu inwestycji będziemy aplikować o środki na realizację 
projektu u marszałka województwa. I dopiero z chwilą ich otrzymania - ruszy punkt        
i zacznie działać świetlica. 
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- Radna Maria Woźniak – dla społeczeństwa Gnojna i ościennych miejscowości 
bardziej zasadna byłaby działalność świetlicy wiejskiej, a dużo mniej – punktu 
informacji turystycznej, który dla mnie jest tworem czysto abstrakcyjnym. Trwałość 
projektu wynosi 5 lat. Aby punkt spełniał swoją rolę trzeba będzie zatrudnić 
pracownika na cały etat od godz.8 do godz.15 i dodatkowo, w godzinach 
popołudniowych, osobę do prowadzenia świetlicy. Ponadto, biorąc pod uwagę realia, 
do pilnowania porządku w świetlicy powinien być zatrudniony ochroniarz. Czy gminę 
na to stać? 
- Radny Gustaw Treliński – w Raczycach jest świetlica i nikt jej nie pilnuje. Według 
mnie świetlica jest dla ludzi. To nie jest bank, którego trzeba strzec. 
- Radna Maria Woźniak – panie radny – w Gnojnie jest inna sytuacja, a w Raczycach 
– inna. Moim zdaniem należy wyasygnować z budżetu gminy środki i zatrudnić 
opiekuna świetlicy. 
- Prawnik – w Polsce funkcjonują bezkolizyjnie w godzinach dopołudniowych punkty 
informacji turystycznej, a w weekendy – w godzinach popołudniowych – świetlice 
wiejskie. Te kwestie są regulowane przez wójta gminy w drodze zarządzenia, który 
odpowiada za wykorzystanie publicznych obiektów. Poza tym na prowadzenie 
świetlicy można wykorzystać środki przeznaczone na realizację  Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Dodatkowym argumentem 
przemawiającym za utworzeniem punktu jest nadarzająca się okazja pozyskania 
dodatkowych środków na remont, z której należy skorzystać. 
- Przewodniczący rady – pani radnej chodzi o to, żeby nie było przerostu 
administracji. I o to postara się pani wójt. Ale grzechem byłoby nie wykorzystać 
szansy na pozyskanie dodatkowych środków, za które zostanie wyremontowany 
budynek straży, w którym znajdą dla siebie miejsce strażacy, mieszkańcy Gnojna          
i całej gminy. 
- Radna Maria Woźniak – ja tego nie neguję. Mnie chodzi wyłącznie o finanse gminy. 
W związku z tym, że w tym roku kończy się projekt - proszę o przygotowanie 
pisemnej informacji na temat kosztów (całościowych) związanych z funkcjonowaniem 
„wioski internetowej”. 
- Radny Krzysztof Musiał – nazwa nie jest aż tak istotna, bo w wielu gminach 
funkcjonuje świetlica wiejska i punkt informacji turystycznej. W tej chwili nie 
rozwiążemy również kwestii związanej z zatrudnieniem pracowników. Ale jest to 
niepowtarzalna szansa, z której trzeba skorzystać. Od wielu lat zabiegałem o to, aby 
młodzi ludzie mieli takie miejsce, w którym mogliby się spotkać i w ciekawy sposób 
spędzić wolny czas. Dzisiaj, oprócz stania na przystanku lub pod sklepem, nie mają 
żadnej alternatywy. 
- Radna Maria Woźniak – jest to zasadne, tylko trzeba mieć wizję, jak to ma 
funkcjonować. 
- Pan Sebastian Kiciński – nie jest sprecyzowane, w jaki sposób ma funkcjonować 
punkt informacji turystycznej i w jakich godzinach. Nie ma też znaczenia, czy 
pracownik będzie zatrudniony na cały etat, czy na umowę-zlecenia. Jedynym 
ograniczeniem jest trwałość projektu. 
- Wójt gminy – żeby złożony przez nas wniosek uzyskał wyższą punktację – 
dodatkowo wpisaliśmy punkt informacji turystycznej. 
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- Radny Tomasz Pasternak – może też być tak, że punkt informacji turystycznej nie 
będzie czynny od godz. 8 do godz. 15, tylko od godz. 16 do godz. 23. 
- Radna Maria Woźniak – jest to dla mnie istotna informacja, bo podczas głosowania 
chcę być  świadoma tego, za czym głosuję. 
- Radny Stanisław Wcisło – przy obecnych uwarunkowaniach nie neguję potrzeby 
powstania świetlicy. Tylko, czy nie jest to droga na skróty i doraźne rozwiązanie 
problemu? Gnojno jest dużą miejscowością, a jednostka OSP stara się o wpis do 
Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego. W moim mniemaniu zaproponowane 
rozwiązanie jest przedsięwzięciem doraźnym, które nie ma nic wspólnego                    
z długofalowym planowaniem, sprzyjającym rozwojowi miejscowości. Bo, czy to 
będzie świetlica wiejska, czy punkt informacyjny – to jest mało istotne. Dla przykładu 
podam tylko, że w  małej wsi Borzykowa, która jest trzy razy mniejsza od Gnojna, jest 
budowana świetlica wiejska za kwotę 900 tys. zł przy wsparciu finansowym 50x50%. 
Powstanie nowoczesny obiekt o pow. 200 m2, w którym będzie się mieścić m.in. 
siłownia, klub fitness, punkt gastronomiczny, czytelnia etc. I jak się to ma do 
doraźnego rozwiązania, które nam się dzisiaj proponuje? Jeżeli jednostka straży 
znajdzie się w KSRG będą potrzebne dodatkowe pomieszczenia. W związku z tym 
pytam – czy warto robić świetlicę na bazie budynku OSP? Czy nie lepiej pokusić się     
o obiekt z prawdziwego zdarzenia na miarę aspiracji i potrzeb, który będzie spełniał 
zadania świetlicy wiejskiej? Bo patrząc perspektywicznie – Gnojno w pełni zasługuje 
na taki budynek, bo jest stolicą gminy. Ja wiem, że dzięki uruchomieniu punktu 
informacyjnego wniosek  zyska dodatkową punktację. Ale żeby się nie okazało, że to 
co dzisiaj wydaje się oszczędnością – w przyszłości okaże się stratą. Nie stać nas na 
pewne posunięcia, a robimy rzeczy, które tylko „napędzają’ dodatkowe koszty. 
Dlatego według mnie należy się poważnie zastanowić nad budową nowego obiektu. 
- Wójt gminy – aby rozwiać wszelkie Państwa wątpliwości informuję, że przed 
przystąpieniem do modernizacji budynku wzięłam pod uwagę fakt, że jednostka 
znajdzie się w roku 2014 w KSRG. Dlatego projektant zaprojektował wszystkie 
pomieszczenia zgodnie z wymogami. Na dole będą dwa garaże, pomieszczenie 
magazynowe, świetlica wiejska i punkt informacji turystycznej (jedno pomieszczenie) 
i ubikacja. Natomiast na górze będą się znajdować trzy pomieszczenia i ubikacja. Będą 
również wymienione schody. Powierzchnia gabarytowa budynku wystarczy                
w zupełności, aby pogodzić jednostkę OSP i mieszkańców. Moim zdaniem jest to 
właściwa koncepcja na zagospodarowanie istniejącego budynku. 
- Radny Krzysztof Musiał – bardzo dziękuję panu radnemu za troskę o naszą 
miejscowość. Miło słyszeć takie słowa. Nie widzę przeszkód, żeby w przyszłości 
pomyśleć o budowie Gminnego Domu Kultury, w którym oprócz klubu fitness 
znajdzie się również kryty basen. Liczę również na to, że pan zagłosuje za jego 
budową, bo jest to wizja godna przyszłości. Moim zdaniem jedno drugiego nie 
wyklucza, chociaż mamy niż demograficzny i młodzież migruje ze wsi do miasta. 
- Radna Maria Woźniak – na jakim etapie znajduje się opracowanie studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Gnojno celem 
dostosowania do nowych regulacji prawnych (wiersz 16 zał. Nr 4)? 
- Wójt gminy – nie wiem na jakim to jest etapie, ale projektanci cały czas pracują nad 
zmianą studium. 
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- Pan Zbigniew Klepacz – zgodnie z harmonogramem prace nad zmianą studium mają 
być zakończone do końca września 2013 r., natomiast projekt będzie wyłożony do 
wglądu na przełomie lutego i marca. W związku z tym będzie dość czasu na 
wnoszenie uwag i wniosków. 
- Radna Maria Woźniak – żeby nam nic nie umknęło - proszę o informowanie radnych 
o postępie prac. 
- Radny Stanisław Wcisło – chciałbym się jeszcze odnieść do komentarza dotyczącego 
mojej wcześniejszej wypowiedzi. Otóż jestem pewien, że wrócimy do niej za parę lat. 
Natomiast bardzo mnie cieszy, że tak przekonująco zabrzmiała, iż radny Musiał już 
„nurkuje” w tym „baseniku” 
Mimo wcześniejszej wzmianki - po konsultacji z sołtysami załącznik Nr 4 nie był 
odczytany w całości. 
- Radny Jerzy Gierczak – pani wójt – w tegorocznym budżecie nie ma zaplanowanego 
ani jednego zadania inwestycyjnego, polegającego na przebudowie dróg gminnych,    
w miejscowościach: Ruda i Wólka Bosowska. 
- Wójt gminy – bo w załączniku Nr 4 znajdują się zadania realizowane z udziałem 
funduszu sołeckiego. 
- Przewodniczący obrad – jakie zadania będą realizowane w roku bieżącym ze 
środków funduszu sołeckiego w miejscowościach: Ruda i Wólka Bosowska? 
- Pani sołtys z Rudy – w roku bieżącym przeznaczyliśmy fundusz sołecki na remont 
kapliczki i na projekt oświetlenia ulicznego. 
- Radny Stanisław Wcisło – mam prośbę do tych, którzy zamierzają remontować 
przydrożne kapliczki i figurki. Starajcie się ocalić jak najwięcej z tego, co było. Nie 
umieszczajcie tablic z napisem: wyremontowano za środki z funduszu sołeckiego, nie 
wymieniajcie krzyży. Zostawcie ducha tamtego czasu, bo to jest historia. 
- Pani sołtys z Wólki Bosowskiej – czy na terenie sołectw Ruda i Wólka Bosowska 
będą budowane przydomowe oczyszczalnie ścieków? 
- Wójt gminy – w wymienionych miejscowościach powstanie jedna, duża, biologiczna 
oczyszczalnia ścieków, ponieważ budowa przydomowych oczyszczalni nie uzyskała 
pozytywnej opinii ekspertów. Ten temat będzie szczegółowo omówiony na najbliższej 
sesji rady. 
- Radny Stanisław Wcisło – w związku z tym, że sołtysi nie uczestniczyli w spotkaniu 
z ekspertami sugerowałbym, aby przygotować dla nich krótką informację na temat 
koncepcji rozwiązania problemu gospodarki ściekowej na terenie gminy Gnojno. 
- Wójt gminy – jeżeli będzie taka potrzeba, każdy sołtys otrzyma materiały w wersji 
elektronicznej. 
- Przewodniczący obrad – czy są jeszcze jakieś uwagi i pytania dotyczące projektu 
budżetu? 
- Pani sołtys z Januszowic – chciałabym podziękować pani wójt i radzie za ujęcie        
w tegorocznym budżecie przebudowy drogi Januszowice – Zagrody. 
- Radny Stanisław Wcisło – myślę, że teraz należałoby omówić załącznik Nr 4 czyli 
zadania inwestycyjne roczne. 
- Radna Maria Woźniak – oraz wnioski zgłoszone przez Komisję Budżetową. 
- Radny Krzysztof Musiał – zgłaszam wniosek formalny o przegłosowanie uchwały 
budżetowej w przedłożonej wersji. 
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- Radna Maria Woźniak – szanuję wniosek radnego Musiała, ale nie było jeszcze 
dyskusji nad wnioskami Komisji Planowania, Budżetu i Finansów. Czy została 
przygotowana informacja na temat prac, jakie będą wykonywane przez pracowników 
interwencyjnych i społecznie użytecznych, oraz kto będzie miał nad nimi nadzór (treść 
wniosku przytoczył przewodniczący Komisji Planowania). 
        Informację o której mowa wyżej, stanowiącą załącznik do protokołu, odczytał 
sekretarz gminy. 
- Radna Maria Woźniak – analizując budżet nie znalazłam w materiałach wysokości 
kwoty przeznaczonej na wymieniony cel. Od pani Małasińskiej otrzymałam 
informację, że jest to kwota wynosząca 10.000,00 zł. Z odczytanej przez pana 
sekretarza informacji nie wynika wprost, jaki będzie szacowany ogólny koszt, łącznie 
z ZUS, zatrudnienia pracowników. 
- Pani Maria Małasińska – kwotę 10.000,00 zł zaplanowano w wynagrodzeniach. 
- Radna Maria Woźniak – mnie chodziło o podanie konkretnej kwoty. 
- Sekretarz gminy – w informacji jest podane, że wysokość nakładów finansowych na 
jednego pracownika wynosi 1.070 zł miesięcznie. 
- Radna Maria Woźniak – czy nie można było wyliczyć i podać ogólnej kwoty, żeby 
każdy miał świadomość wysokości kosztów do poniesienia?  
- Wójt gminy – pani radna – to są na razie propozycje; jeszcze nic nie zostało 
postanowione. Będziemy zatrudniać przede wszystkim stażystów, ponieważ Urząd 
Pracy refunduje 100% kosztów faktycznie poniesionych przez urząd. 
- Radna Maria Woźniak – co szkodziło napisać, że szacowany koszt zatrudnienia 
pracowników interwencyjnych i społecznie użytecznych na okres 6 miesięcy wyniesie 
30.000 zł, a w przypadku zatrudnienia stażystów – o połowę mniej. I taką informację 
chciałam uzyskać, bo radni i sołtysi powinni wiedzieć, ile to będzie kosztować. Ale 
najlepiej to jest coś ukryć, czegoś niedopowiedzieć… 
- Sekretarz gminy – ciągle nam pani zarzuca, że panią oszukujemy i coś przed panią 
ukrywamy. Ale my nie potrafimy przygotować tego w ten sposób, żeby panią 
zadowolić. Wydawało mi się, że przygotowałem przejrzystą i czytelną informację, 
która zawiera plan potrzeb. Nie wiadomo jeszcze, ile z tej kwoty zostanie 
wykorzystane.    
- Radna Maria Woźniak – proszę nie robić ze mnie wariatki, która śmie o coś pytać. 
- Sekretarz gminy – ja pani nie zarzucam tego, że pani zadaje pytania. 
- Radna Maria Woźniak  - według mnie informacja powinna być krótka, treściwa          
i konkretna czyli zawierać planowaną liczbę pracowników do zatrudnienia w ramach 
prac interwencyjnych i koszt oraz planowaną liczbę pracowników do zatrudnienia      
w ramach prac społecznie użytecznych i koszt. Reasumując chodziło mi o całościowy 
koszt zatrudnienia wymienionych pracowników. 
- Pani Maria Małasińska – mówiłam, że 10.000 zł jest zaplanowane w budżecie na 
prace interwencyjne i 8.000 zł na prace społecznie użyteczne. 
- Pan sołtys z Pożog – czy w ramach środków pochodzących z budżetu gminy, 
zatrudnieni pracownicy będą również dbać o porządek na terenie sołectw?  Bo nasze 
pieniądze z funduszu sołeckiego przeznaczyliśmy na modernizację dróg i nie będzie 
nas stać na utrzymanie czystości. 
- Przewodniczący obrad – czy panu chodzi o to, żeby pracownik z grupy 
interwencyjnej poszedł i zbierał w Pożogach papierki?  
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- Sołtys z Pożóg – tak, bo do tej pory radziłem sobie sam. 
- Wójt gminy – o porządek we wsi powinni dbać sami mieszkańcy, natomiast 
wycinanie krzewów i czyszczenie rowów na terenie gminy będzie należeć do zakresu 
obowiązków pracowników zatrudnionych w ramach prac społecznie użytecznych. 
- Radny Stanisław Wcisło – odniosę się do wypowiedzi pani Marii. Myślę, że nie tylko 
ona, ale więcej osób jest w stanie pewnego niedoinformowania. Możemy się tylko 
domyślać, czy jest to celowe działanie, czy też nie. Podczas sesji w dniu 18 grudnia 
2012 r. dowiedziałem się o rzeczach, o których się wcześniej nie mówiło.                    
W sprawozdaniach międzysesyjnych wójta gminy jest wiele informacji na temat 
działalności GOPS i innych jednostek. Brak jest natomiast danych dotyczących 
realizowanych zadań i przedsięwzięć. Na przykład drogi. Po otrzymaniu materiałów 
na sesję dowiedziałem się, że dokonano rozeznania cenowego danej inwestycji,           
a instytucje wojewódzkie dokonały stosownych korekt. Wniosek z tego, że nad tymi 
sprawami dyskutowano od jakiegoś czasu, a my się o wszystkim dowiadujemy             
z projektu budżetu. Na wspomnianej sesji wnioskowałem o zorganizowanie spotkania 
poświęconego tematyce dróg. I takie spotkanie się odbyło w styczniu 2013 roku, a 
powinno się odbyć w miesiącu listopadzie ubiegłego roku. Według mnie to jest 
poważne zaniechanie. Cały czas proszę o to, żeby przedstawiać na sesjach to, co 
gmina realizuje. Nie chować niczego pod dywan. Robić to, co ustala Komisja 
Rolnictwa. Radni powinni się odnosić do zamiarów i zlecać wycenę zadań, a nie być 
zaskakiwani za „pięć dwunasta”.  
- Przewodniczący obrad – na ten temat będziemy rozmawiać w wolnych wnioskach. 
Teraz proponuję skupić się na budżecie. 
- Radny Stanisław Wcisło – pan chętnie  rozmawia, tylko niczego nie bierze sobie do 
serca. 
- Przewodniczący obrad – zapewniam pana, że wziąłem sobie do serca to, co pan 
powiedział. 
- Radny Stanisław Wcisło – złożyłem pisemny wniosek do Przewodniczącego Komisji 
Planowania, Budżetu i Finansów o naniesienie poprawek w projekcie budżetu. Jeżeli 
nie ma możliwości zrealizowania inwestycji drogowych w Balicach i w Bugaju - 
wypadałoby przynajmniej przez grzeczność zrobić projekt. I związku z tym wnoszę o 
umieszczenie w projekcie budżetu na 2013 rok zadania: wykonanie dokumentacji na 
drogi, o które wnioskowałem. Wnioskuję ponadto do przewodniczącego o zachowanie 
procedur wynikających ze Statutu Gminy i kierowanie pracami rady zgodnie z nimi. 
Nie chciałbym, aby radni czuli się tak, jak maszynki do głosowania. 
- Radna Maria Woźniak – mam pytanie do pana mecenasa w kontekście wniosku 
zgłoszonego przez komisję – czy pan przejrzał umowy kredytowe, bo chcę mieć 
pewność, że nie zawierają żadnych pułapek. 
- Prawnik – w umowach jest zapis, że gmina z tytułu wcześniejszej spłaty kredytu nie 
ponosi żadnych konsekwencji. Na dowód tego przytoczę cytat: „kredytobiorca może 
dokonać wcześniejszej spłaty całości lub części kredytu wraz z należnymi odsetkami. 
Od wcześniejszej spłaty BOŚ S.A.. nie będzie pobierał prowizji rekompensacyjnej,      
a kredytobiorca w okresie kredytowania nie będzie obciążony żadnymi innymi 
prowizjami bankowymi”. 
- Radna Maria Woźniak – czy ten zapis dotyczy wszystkich zawartych umów 
kredytowych? 
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- Pani Maria Małasińska – tak 
- Prawnik – w umowie zawartej z Bankiem Ochrony Środowiska zapis był 
następujący: „kredytobiorca przewiduje możliwość dokonania zmian postanowień 
zawartych w umowie – zmian terminów spłaty, zmian kwoty zaciągnięcia kredytu, 
zmian wysokości zaciągania zobowiązań”. We wszystkich umowach znajduje się 
zapis, że strony dopuszczają możliwość wcześniejszej spłaty kredytu. 
- Radny Stanisław Wesołowski – w celu przypomnienia przytoczę wniosek                  
z protokołu: „komisja wnioskuje o przedłożenie na najbliższej sesji Rady Gminy 
wszystkich umów kredytowych, których spłatę będzie gwarantował planowany do 
zaciągnięcia kredyt konsolidacyjny, celem sprawdzenia jakie skutki finansowe dla 
budżetu gminy spowoduje wcześniejsza spłata kredytów bankom. Chodzi tu                 
o ewentualne roszczenia banków z tytułu utraconych dochodów spowodowanych 
przedterminową spłatą kredytów”. 
- Prawnik – w umowach kredytowych znajduje się zapis, że kredytobiorca zastrzega 
sobie możliwość wcześniejszej spłaty kredytu, co nie skutkuje żadnymi opłatami          
i prowizjami. 
- Przewodniczący obrad - mam pytanie do pani Marii Woźniak – czy ma pani uwagi 
odnośnie informacji przedstawionej przez pana sekretarza? 
- Radna Maria Woźniak – nie; proszę tylko o oszczędne gospodarowanie finansami      
i o zatrudnianie stażystów. 
- Przewodniczący obrad – teraz proszę o odczytanie wniosków komisji. 
- Radny Stanisław Wesołowski – realizację wniosków, które nie wpływają na kształt 
budżetu i nie powodują zwiększenia wydatków, komisja pozostawiła w gestii pani 
wójt. Odczytam tylko wnioski, które mają wpływ na kształt budżetu, ponieważ muszą 
być głosowane w formie poprawek do uchwały budżetowej. Wniosek, który zgłosili 
radni: Stanisław Wcisło i Władysław Strózik dotyczący utwardzenia kruszywem drogi    
na przysiółku „Michałówka” w celu połączenia jej z drogą powiatową (wniosek 
mieszkańców z miesiąca stycznia 2012 r.) został przez komisję zaopiniowany 
pozytywnie. Komisja opiniując wniosek wskazała jako źródło finansowania środki         
z ewentualnych oszczędności podczas przeprowadzania przetargów na zadania 
inwestycyjne w 2013 roku. Realizacja pozostałych wniosków, czyli budowa drogi 
asfaltowej w centrum Balic i z Bugaja do Zawady w obecnym kształcie budżetu, 
zdaniem komisji, nie jest możliwa (wnioskodawcy nie wskazali źródeł finansowania 
inwestycji).  
- Wójt gminy – 28 stycznia br. odbyło się spotkanie z mieszkańcami „Michałówki” 
przysiółka Balic . Z notatkami zapozna Państwa kierownik referatu. 
- Pan Zbigniew Klepacz – sporządzono dwie notatki ze spotkania. Jedno spotkanie 
odbyło się z panem Krzysztofem Terleckim, natomiast drugie – z państwem Segda      
i panią Stanisławą Wach. Spotkanie miało na celu wyjaśnienie kwestii dotyczącej 
wytyczenia drogi dojazdowej do prywatnych posesji. Decyzja mieszkańców była 
jednoznaczna. Oświadczyli, iż posiadają dojazd do swoich posesji i nie są 
zainteresowani podziałem działek oraz ponoszeniem kosztów. Zwrócili się jedynie       
z prośbą do pani wójt o pomoc przy odśnieżaniu drogi. 
- Przewodniczący obrad – w związku z powyższym proszę pana radnego Stanisława 
Wcisło o wycofanie wniosków. Mogę zapewnić ze swej strony, że projekty o które 
pan wnioskował znajdą się w przyszłorocznym budżecie. 
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- Radny Stanisław Wcisło – czy nie byłoby w dobrym tonie zawiadomić 
wnioskodawcę o mającym się odbyć spotkaniu? 
- Wójt gminy – mieszkańcy „Michałówki” nie są zainteresowani przekazywaniem na 
rzecz gminy własnych nieruchomości gruntowych. Według mnie byłby to zbędny 
podział, bo oni mają dojazd do swoich posesji. Ze swej strony zobowiązałam się do 
tego, że będą mieć przez cały czas przejezdną drogę. 
- Radny Stanisław Wcisło – w notatce jest zapis, że mieszkańcy nie chcą 
partycypować w kosztach podziału działek. I stąd ich decyzja. 
- Wójt gminy – na „Michałówce” mieszkają same starsze osoby i są zadowolone           
z tego, co mają. 
- Radny Stanisław Wcisło – jeżeli im się przedstawiło sprawę w taki sposób – to ich 
decyzja nie mogła być inna. 
- Przewodniczący obrad – dzisiaj mamy dwie strony konfliktu, a w spotkaniu 
uczestniczyli przedstawiciele gminy, pani sołtys i mieszkańcy. 
- Wójt gminy – zadałam mieszkańcom proste pytanie – czy są zainteresowani 
wydzieleniem pasa z prywatnych gruntów z przeznaczeniem na drogę gminną. 
Odpowiedzieli, że nie. 
- Radny Stanisław Wcisło – dlatego, że nie mają pieniędzy na zapłacenie geodecie. 
- Radny Krzysztof Musiał – panie przewodniczący – składałem wniosek                      
o przegłosowanie uchwały budżetowej. 
- Radna Maria Woźniak – jeszcze trwa dyskusja. 
- Radny Stanisław Wcisło – po pierwsze - nie zostałem poinformowany o spotkaniu. 
Po drugie – w ten sposób to można każdego przekonać do swoich racji. Bo to jest takie 
podstępne działanie. Wprowadza się do budżetu inwestycje na kwotę 1.700.000 zł         
i jest w porządku. Tutaj chodzi o inwestycję za 10.000 zł i robi się wszystko, żeby jej 
nie zrealizować. 
- Wójt gminy – proszę mi niczego nie zarzucać.  
- Radny Dominik Wójcik – takich dróg, jak na „Michałówce”, jest  na terenie gminy 
wiele. 
- Radny Stanisław Wesołowski – w związku z zaistniałą sytuacją i pojawieniem się 
nowych okoliczności – komisja wycofuje swój wniosek. 
- Radna Maria Woźniak – poparliśmy wniosek w dobrej wierze. W związku z tym, że 
wyszły na jaw nowe fakty, a protokół zostanie umieszczony na podmiotowej stronie 
BIP, wnioskuję o zamieszczenie całej notatki w protokole z sesji. 
           Zgodnie ze zgłoszonym wnioskiem pani radnej – poniżej notatka ze spotkania 
(pisownia oryginalna): 

„Michałówka, 28.01.2013 r. 
Notatka ze spotkania 

Dotyczy: Drogi prywatnej do gospodarstw domowych w msc. Michałówka 
 
W dniu 28.01.2013 r. nastąpiło spotkanie przedstawicieli Urzędu Gminy                      
z mieszkańcami sołectwa Balice (Michałówka) w sprawie drogi prywatnej (celem 
wyjaśnienia spraw geodezyjnych dla utworzenia drogi dojazdowej). 
Uczestniczy spotkania: 
a) Przedstawiciele Urzędu Gminy Gnojno 
1. Wójt Gminy Gnojno - Jolanta Stachowicz 
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2. Kierownik Referatu Inw. i Inf. -  Klepacz Zbigniew    
b) mieszkańcy sołectwa Balice (Michałówka) 
1. Sołtys Balic – Duda Anna 
2. Mieszkańcy posesji Państwo Segda 
3. Pani Wach Stanisława 
Uwagi: Pani Wójt wnioskuje celem wyjaśnienia nieścisłości związanych z 
wydzieleniem terenu prywatnego celem utworzenia w przyszłości ewentualnie drogi 
dojazdowej do prywatnych posesji. 
Decyzja mieszkańców: 
Wnioskują i oświadczają, iż mają dojazd do swoich posesji. Proszą o ewentualne 
odśnieżanie prywatnych dróg i wzmocnienie drogi kamieniem w miarę dysponowania 
kamieniem w 2013 r. 
Ustalenia: Mieszkańcy są przeciwni wydzielenia działki w celu utworzenia drogi 
dojazdowej do posesji z powodu wysokich kosztów wydzielenia terenu. Wójt 
zobowiązuje się utrzymać drogę w zimie i poprawić przejazd w sezonie letnim. 
Przedstawiciele                                                         Mieszkańcy Michałówki 
Urzędu gminy Gnojno                                               1. Anna Duda 
1. Podpis nieczytelny                                                 2. Segda Stanisława 
2. Podpis nieczytelny                                                 3. Wach Stanisława 
(kserokopie notatek stanowią załączniki do protokołu). 
- Przewodniczący obrad – wobec tego możemy przystąpić do głosowania. 
- Radny Stanisław Wcisło – a co z moim wnioskiem dotyczącym wykonania 
dokumentacji. 
- Przewodniczący obrad – wykonanie dokumentacji projektowej będzie ujęte               
w budżecie na 2014 rok pod warunkiem, że przekażecie na ten cel środki z funduszu 
sołeckiego. 
- Radny Gustaw Treliński – a czy nie można na następną sesję przygotować wykazu 
dróg przeznaczonych do modernizacji i dopiero wtedy podjąć decyzję dotyczącą 
terminu ich realizacji? 
- Prawnik – te kwestie można wnieść do protokołu i nie przesądzać o tym, że dana 
droga będzie realizowana w 2014 czy w 2015 roku. Istnieje przecież procedura zmiany 
uchwały budżetowej. Jeśli samorząd będzie dysponował dodatkowymi środkami - 
można zadanie inwestycyjne wprowadzić w każdym dowolnym czasie. Nie można 
natomiast wpisywać zadań, wskazując jako źródło finansowania ewentualnych 
oszczędności z przeprowadzonych przetargów. 
- Radny Stanisław Wcisło – w związku z tym proszę, że jeżeli będzie przeprowadzany 
jakiś przetarg i będą z tego tytułu oszczędności, o umieszczenie zadań, o które 
wnioskowałem, w projekcie budżetu. 
- Radny Krzysztof Musiał – panie przewodniczący – to jest polemika, a nie 
prowadzenie sesji. 
- Radny Stanisław Wesołowski – termin składania wniosków już minął. 
- Przewodniczący obrad – przystępujemy wobec tego do głosowania. I jeszcze mała 
uwaga do pana radnego Musiała. Uchwalenie budżetu jest rzeczą ważną i musi być 
poprzedzone dyskusją. 
           Konsekwencją dyskusji było poddanie przez przewodniczącego obrad projektu 
uchwały budżetowej pod głosowanie. 
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Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 2. 
Uchwała Nr XXVI/173/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
           Po głosowaniu w sesji wzięli udział pan Sylwester Grosicki i pan Wojciech 
Wójcik, którzy w imieniu mieszkańców wsi Glinka przedstawili stanowisko dotyczące 
budowy farm wiatrowych. 
Zgodnie z pismem złożonym do Urzędu Gminy w Gnojnie i Rady Gminy - 
mieszkańcy nie wyrażają zgody na budowę farm argumentując, że stanowią duże 
zagrożenie dla zdrowia ludzi oraz flory i fauny. 
          Pan Sylwester Grosicki oznajmił, że społeczeństwo wsi nie jest informowane     
o decyzjach podejmowanych przez władze gminy. Dodał, że trwa podpisywanie umów   
z mieszkańcami oraz że wiatraki mają być usytuowane w odległości 40 m od 
zabudowań. Podważył również wiarygodność firmy, będącej wykonawcą inwestycji, 
która ma za mały kapitał, aby ją traktować w sposób poważny. Ponadto stwierdził, że 
niepokój mieszkańców budzi fakt tzw. strefy buforowej, zgodnie z którą w odległości 
500 m od wiatraka nie będzie można budować domów ani uprawiać ziemi. 
         Radny Stanisław Wcisło nawiązując do powyższej wypowiedzi stwierdził, że 
należy wrócić do sprawdzonej metody odczytywania na każdej sesji protokołów           
z zebrań wiejskich. 
         Natomiast radna Maria Woźniak oświadczyła, że radni nigdy nie podejmą 
decyzji, która będzie miała szkodliwy wpływ na życie mieszkańców oraz że w sprawie 
budowy farm wiatrowych nie była głosowana żadna uchwała. Dodała, że uchwała jest 
aktem prawnym a umowa – sprawą prywatną. Ponadto poinformowała, że trwają prace 
nad zmianą studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Gnojno. Po zakończeniu prac dokument będzie wyłożony do wglądu i wtedy 
każdy mieszkaniec będzie miał możliwość zgłoszenia uwag i naniesienia wszelkich 
zmian i poprawek. Kończąc oznajmiła, że nic nie będzie robione wbrew woli 
mieszkańców. 
          Pani wójt zwróciła się z prośbą do pana Grosickiego, aby zgłaszać do Urzędu 
Gminy każdy przypadek podpisania umowy. Zapewniła, że farma wiatrowa nie może 
być wybudowana bez wydanego pozwolenia. 
          Pan Mariusz Grunt dopowiedział, że nie ma w obowiązującym prawie reguł 
dotyczących odległości. Poza tym w każdym przypadku sprawa jest oceniana 
indywidualnie w oparciu o procedurę środowiskową, którą zainicjował inwestor. I my 
nie możemy wchodzić w jego kompetencje ani mu niczego zabraniać. Czy będzie 
mógł to zrobić – okaże się po otrzymaniu raportu i wydaniu opinii przez Sanepid, 
Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska oraz Wójta Gminy, wydającego decyzję 
środowiskową. W związku z tym, że jesteśmy na etapie przygotowania studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego, będzie czas na 
wnoszenie uwag. Inwestor ma prawo realizować inwestycję a mieszkańcy mają prawo 
wnosić uwagi na etapie projektowania. 
         Radny Stanisław Wcisło stwierdził, że mieszkańcy są stroną i inwestor powinien 
wziąć pod uwagę ich stanowisko. 
         Pan prawnik odpowiedział, że urząd ma być obiektywny i uwzględniać 
stanowisko  jednej i drugiej strony. 
         Pani Halina Skwark skonstatowała,  że protesty mieszkańców są przedwczesne. 
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         Pan Sylwester Grosicki oznajmił, że wiatraki mogą być wybudowane w Glince 
pod warunkiem, iż zostanie zachowana odpowiednia strefa ochronna a inwestycja nie 
będzie miała negatywnego wpływu na życie mieszkańców. Zobowiązał się również do 
dostarczenia podpisanej umowy. 
Przewodniczący ogłosił 20-minutową przerwę w obradach. 
 
Do punktu 6-go. 
 
         Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu konsolidacyjnego. 
         Projekt wyżej wymienionej uchwały odczytała pani Maria Małasińska. 
         Radna Maria Woźniak wyjaśniła, że zaciągnięcie kredytu konsolidacyjnego jest 
potrzebne na spłatę kredytów zaciągniętych do 31. grudnia 2011 roku i nie obejmuje 
kredytu, jaki gmina zaciągnęła w 2012 roku. Dodała, że zaciągnięcie kredytu jest 
konieczne, chociaż może wzbudzać kontrowersje. Potem zwróciła się z pytaniem do 
pana mecenasa, jaki skutek dla gminy będzie miało niepodjęcie przez radę 
przedmiotowej uchwały? 
         Pan prawnik w odpowiedzi stwierdził, że celem kredytu jest rozłożenie 
zadłużenia na kilka lat naprzód, aby w roku 2014 było możliwe uchwalenie budżetu. 
Dodał, że jeżeli uchwała nie zostanie podjęta – gminie grozi tzw. sztywny budżet czyli 
bilansujący się. Wobec tego samorządy mają dwa wyjścia – albo zaciągnąć kredyt 
konsolidacyjny, albo wyemitować obligacje. Dodał, że w obecnej chwili najlepszym 
rozwiązaniem dla gminy jest kredyt konsolidacyjny, który w przyszłości można 
zamienić na obligacje. 
Wobec braku pytań – przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 2. 
Uchwała Nr XXVI/174/13 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
Po głosowaniu – zgodnie z wcześniejszą deklaracją - pan Sylwester Grosicki przekazał 
pani wójt podpisaną umowę. Stwierdził przy tym, że nie musimy budować farm 
wiatrowych, na co pan prawnik odpowiedział, że inwestor decyduje o tym, na co i 
gdzie wydaje swoje pieniądze. Natomiast radny Krzysztof Musiał dodał, że rada działa 
w oparciu o ustawy i nie podejmuje uchwał ot tak po prostu. 
W odpowiedzi na formalny wniosek zgłoszony przez radną Marię Woźniak do 
protokołu załączona została kserokopia pisma mieszkańców wsi Glinka. 
 
Do punktu 7-go. 
 
           Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu 
bankowego z przeznaczeniem na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów oraz 
sfinansowanie planowanego deficytu budżetu. 
           Z projektem uchwały w wyżej wymienionej sprawie zapoznała zebranych pani 
podinspektor ds. księgowości budżetowej. 
           Radna Maria Woźniak doprecyzowała, że kredyt w kwocie 1.060.000 zł jest 
przeznaczony na realizację zadań inwestycyjnych wymienionych w załączniku Nr 4 do 
uchwały budżetowej, natomiast kwota 370.872 zł – na spłatę wcześniej zaciągniętych 
kredytów, nie mających pokrycia w planowanych dochodach. 
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Ponieważ nie było pytań – przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 2. 
Uchwała Nr XXVI/175/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 8–go.  
 
             Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki           
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 
2013.  
            Zadania zawarte w programie omówiła pani Barbara Czarnecka – pełnomocnik 
wójta gminy ds. rozwiązywania problemów alkoholowych. 
Z uwagi na brak pytań i uwag – przedmiotowy projekt uchwały został przez 
przewodniczącego obrad poddany pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwala Nr XXVI/176/13 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
 
Do punktu 9-go. 
 
             Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia ekwiwalentu dla 
członków ochotniczych straży pożarnych. 
             Pan przewodniczący poinformował zebranych, że zmiana uchwały dotyczy 
wypłaty ekwiwalentu za udział w akcjach gaśniczych kierowcom OSP i jest 
odpowiedzią na wniosek przedstawicieli OSP z terenu Gminy Gnojno. 
             W związku z brakiem pytań – przewodniczący obrad poddał przedmiotowy 
projekt uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się’ – 0. 
Uchwała Nr XXVI/177/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 10-go. 
 
              Interpelacje radnych. 
              Radna Maria Woźniak zasugerowała, że ww. punkt porządku obrad powinien 
brzmieć: „odpowiedzi na interpelacje i zapytania” (odpowiedzi krótkie, rzeczowe i na 
temat). 
              Pan przewodniczący przytoczył § 35 Statutu Gminy, zgodnie z którym w 
porządku obrad każdej sesji powinien się znaleźć punkt: „zapytania i interpelacje 
radnych”. Kontynuując stwierdził, że zamiast tego był punkt: „zapytania i wolne 
wnioski”. Pani radna powiedziała, że sprawy byłe powinny być oddzielone od spraw 
bieżących i stąd jej propozycja. 
               Potem pan przewodniczący odczytywał kolejno wnioski zgłoszone podczas 
sesji w dniu 30. listopada 2012 r. (wnioski – w załączeniu). 
Do zgłoszonych przez siebie wniosków odnieśli się: 
- radna Maria Woźniak stwierdziła, że nie otrzymała materiałów dotyczących 
naliczania opłat za dostarczoną energię cieplną o podatek VAT i że nadal swój 
wniosek podtrzymuje; 



 16 

- zaproponowała dodać na stronie internetowej Urzędu Gminy linki do stron 
internetowych szkół; 
- w miesiącu lutym zwołać posiedzenie Komisji Rewizyjnej i sprawdzić książki pracy 
kotłowni a stosowne sprawozdanie przedłożyć na najbliższej sesji rady; 
- radny Stanisław Wcisło podtrzymał swoje stanowisko dotyczące przedkładania 
wniosków zgłoszonych na ostatniej sesji i informowania (ustnie) o sposobie ich 
realizacji (dla porównania przewodniczący obrad przytoczył wnioski zgłaszane przez 
sołtysów i radnych w poprzedniej kadencji); 
- odnosząc się do kwestii oświaty oznajmił, że zgłaszając wniosek w miesiącu lipcu 
2012 roku chodziło mu o to, jaką analizę przeprowadziły władze gminy, na podstawie 
której dokonały reorganizacji placówek oświatowych na terenie gminy i czym się 
kierowały, wybierając takie a nie inne rozwiązanie. Pan przewodniczący                     
w odpowiedzi stwierdził, że przede wszystkim redukcją etatów. Po tym stwierdzeniu 
pani Maria Dworak rozpoczęła referowanie przygotowanych przez GZOS materiałów, 
po czym radna Maria Woźniak oznajmiła, że dla zobrazowania sytuacji w oświacie 
informacja powinna zawierać kilka liczb w obrębie rozdziałów – oświata                      
i wychowanie - i uwzględniać rok 2012 i plany na rok 2013 czyli wysokość subwencji 
oraz wydatki i różnicę pomiędzy tym, co gmina otrzymuje a tym, co wydaje; 
- radny Stanisław Wesołowski oznajmił, że lampy uliczne, o które wnioskował,  nie 
zostały zamontowane; pani wójt zapewniła, że montaż lamp ulicznych na terenie 
gminy rozpocznie się niebawem; 
- wnioski zgłoszone przez sołtysa z Kostery nie zostały zrealizowane, ponieważ trwa 
procedura wyjaśniająca, związana z przekazaniem odcinka drogi Bugaj – Kostera 
Powiatowemu Zarządowi Dróg; 
- wniosek pani sołtys z Płośni również nie został zrealizowany; pismo w tej sprawie 
zostało wystosowane do PZD. 
         Następnie przewodniczący odczytał wnioski zgłoszone na sesji w dniu 
18.grudnia 2012 roku, informując na jakim etapie znajduje się ich realizacja (wnioski 
– w załączeniu). 
Interpelacje zgłosili: 
- Pani sołtys z Wólki Bosowskiej zakomunikowała, że w kwestii odśnieżania dróg 
powiatowych nic się nie zmieniło a ich stan pozostawia wiele do życzenia. Do jej 
opinii przychylili się pozostali sołtysi oraz radni Jerzy Gierczak i Władysław Strózik – 
prosząc o interwencję. 
- Pani wójt zadeklarowała, że w związku z istniejącą sytuacją na następną sesję rady 
zaprosi pana Krzysztofa Tułaka – Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg. 
- Pani sołtys z Poręby wnioskowała o ustawienie znaku z nazwą miejscowości przy 
drodze powiatowej (jadąc z Gnojna do Gorzkawi). 
- Pani sołtys z Maciejowic – o ustawienie znaku ograniczającego prędkość lub znaku  
teren zabudowany przy drodze powiatowej (jadąc z góry do Maciejowic). 
- Radny Gustaw Treliński zgłosił, że chodnik w Raczycach nie jest ani odśnieżany, ani 
posypywany piaskiem. 
- Sekretarz gminy stwierdził, że utrzymanie chodnika obok posesji należy do 
właściciela. 
- Pani wójt dopowiedziała, że mimo tego gmina będzie się troszczyć o utrzymanie 
chodników. 
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- Radny Stanisław Wcisło postulował o przedstawienie wniosków z zebrań wiejskich. 
- Radna Agata Segda zgłosiła awarię zaworu wodnego w Domu Ludowym                 
w Janowicach Raczyckich. 
- Pan sołtys z Janowic Raczyckich wnioskował o dostarczenie kamienia i wyrównanie 
dołów w nawierzchni drogi obok posesji państwa Kwaśniewskich. 
 
Do punktu 11-go. 
 
          Zapytania i wolne wnioski: 
- Pani sołtys z Wólki Bosowskiej ponowiła swój wniosek o usunięcie zwisających 
gałęzi z drzew rosnących w lesie obok drogi prowadzącej do wsi (po prawej stronie). 
Zapytała również – w imieniu  rolników – kiedy rozpocznie się usuwanie i utylizacja 
eternitu. 
- Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że w I lub II kwartale br. gmina wystąpi o 
dofinansowanie zadania w ramach programu usuwania i utylizacji azbestu. Jeżeli je 
otrzyma – zostanie przeprowadzona inwentaryzacja pokryć dachowych na terenie całej 
gminy, a następnie rozpocznie się (sukcesywnie) usuwanie eternitu. Termin 
zakończenia prac – 2030 rok. 
- Sołtys z Pożóg monitował kolejny raz o usunięcie drzewa z lasów państwowych 
(drzewo jest oparte na innym drzewie i stwarza zagrożenie dla uczestników ruchu 
drogowego). 
- Pani wójt zadeklarowała, że w tej sprawie wystąpi z pismem do Nadleśnictwa. 
- Radny Jerzy Kwiecień wnioskował – w imieniu swoim oraz sołtysów wsi: Glinka       
i Wola Bokrzycka – o ujęcie w przyszłorocznym budżecie zadania pn.: „przebudowa 
drogi Glinka - Wola Bokrzycka”. Ze swej strony zdeklarował przeznaczenie na 
wymieniony cel środków z funduszu sołeckiego. 
- Pani wójt zaproponowała panu radnemu, aby złożył wniosek na piśmie. 
- Radny Władysław Strózik prosił o zabezpieczenie wyrwy, która powstała w drodze 
powiatowej Balice – Zawada (obok posesji państwa Fatyga). 
- Radny Gustaw Treliński zwrócił się z prośbą o odśnieżenie drogi przez wieś (radni 
postulowali o odśnieżenie dróg na terenie całej gminy). 
- Pan przewodniczący wysunął propozycję, aby tego typu przypadku zgłaszać do 
Urzędu Gminy, natomiast pani wójt prosiła o zgłaszanie potrzeb w tym zakresie do 
kierownika referatu pod nr tel. 516 022 894. 
- Sołtys z Woli Bokrzyckiej zapytał, czy i kiedy mieszkańcy przysiółka „Zielonka” 
zostaną podłączeni do wodociągu (złożyli w tej sprawie pisemny wniosek). 
- Pani wójt oznajmiła, że ponieważ mieszkańcy Zofiówki mają problem z wodą            
z powodu zbyt niskiego ciśnienia (popełniony został błąd na etapie projektowania         
i zamiast dwóch nitek jest jedna nitka zasilająca) – w pierwszej kolejności zostanie 
przebudowany ten odcinek wodociągu. Wniosek mieszkańców „Zielonki” zostanie 
zrealizowany w terminie późniejszym. 
- Sołtys z Kostery podziękował pani wójt za dostarczenie kamienia i wyrównanie 
drogi. Zapytał ponadto, czy firma „Remondis” dostarczy mieszkańcom aneksy do 
umów na odbiór odpadów komunalnych? 
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- Pani wójt zapewniła, że na pewno każdy mieszkaniec otrzyma aneks do umowy, 
natomiast pan przewodniczący poinformował, że stawka za odbiór odpadów za jeden 
miesiąc wynosi 11,90 zł i będzie obowiązywać do 30. czerwca 2013 r. 
- Radny Jerzy Gierczak zapytał, kto się zajmuje utrzymaniem instalacji oświetlenia 
ulicznego. 
- Pani wójt odpowiedziała, że pan Włodzimierz Dworak i pan Marcin Pisarczyk, 
natomiast kierownikiem referatu jest pani Bożena Wawszczyk. 
- Radny Jerzy Gierczak kontynuując stwierdził, że zgłosił awarię oświetlenia 
ulicznego (lampy zamiast w nocy świeciły w dzień) i nie było żadnego odzewu. 
Zasygnalizował ponadto potrzebę podwieszenia lampy na istniejącym słupie. 
- Pan przewodniczący zasugerował (po raz kolejny), aby wszelkie awarie i potrzeby 
zgłaszać na sekretariat Urzędu, dzwoniąc pod nr tel. (041) 353 20 38. 
- Radny Tomasz Pasternak wnioskował o zaproszenie na sesję Dyrektora 
Wojewódzkiego Zarządu Dróg lub Jego zastępcy, w celu przedyskutowania ważkich 
problemów. Argumentował, że mieszkańcy Gnojna mają szereg pytań dotyczących 
nowo wybudowanego odcinka drogi wojewódzkiej. Pytają m.in. o to, czy będzie 
wybudowany chodnik, co z barierkami i mostkami na posesje oraz dlaczego przejście 
dla pieszych jest akurat w tym miejscu? Podkreślił również, że należy podjąć 
działania, mające na celu usprawnienie przyjmowania pacjentów z terenu gminy        
w Ośrodku Zdrowia w Gnojnie. Dodał, że sytuacja jest nieciekawa, ponieważ pani 
doktor przyjmuje w przeważającej liczbie pacjentów z zewnątrz (czyt. z innych gmin), 
natomiast nasi pacjenci muszą czekać w kolejkach. 
- Pani wójt odnosząc się do pierwszego wniosku poinformowała, że pierwszy etap 
budowy drogi został zakończony z usterkami oraz że prace będą z pewnością 
kontynuowane. Co do drugiej kwestii oznajmiła, że w najbliższym czasie zostanie 
zwołane posiedzenie RS SPZOZ, na którym będzie omówiony m.in. problem 
poruszony przez pana radnego. 
- Sołtys z Pożóg zwrócił się z prośbą o dostarczenie kręgu betonowego i naprawę 
mostu. 
- Przewodniczący obrad odczytał protokół z zebrania wiejskiego mieszkańców wsi 
Bugaj, odbytego w dniu 18.01.2013 r. (protokół – w załączeniu). 
        Pani wójt przed zakończeniem obrad podziękowała radnym za uchwalenie 
budżetu na 2013 rok. 
 
Do punktu 12-go. 
 
        Z uwagi na fakt, że zostały omówione wszystkie punkty porządku obrad – 
Przewodniczący Rady Gminy – pan Piotr Terlecki dokonał zamknięcia XXVI sesji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano.- 
 
       Protokolant:                                                                  Przewodniczący obrad: 
 Barbara Czarnecka                                                                    Piotr Terlecki 
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